
Schriftelijke raadsvragen

Onderwerp
Vragen overlast rondom Doelum en nieuwe school

Programma/ product of paragraaf begroting
1E. Zorg en veiligheid

Vragen Beantwoording door het college

Datum 12-07-2023 Datum Klik hier als u een datum wilt 
invoeren.

Fractie GemeenteBelangen Portefeuillehouder Klik hier als u tekst wilt invoeren.
Zaaknummer Klik hier als u tekst wilt invoeren.

Aanleiding/ overwegingen
Rondom MFC Doelum en de nieuwe scholen De Atlas en De Keijenberg is er al enige tijd overlast in 
de vorm van vandalisme, rotzooi, bedreigingen ect. Bij de fractie van GemeenteBelangen zijn 
hierover meerdere meldingen en klachten binnengekomen. Ook hebben we vernomen dat er bij 
gemeente en politie meerdere klachten zijn gemeld. GemeenteBelangen Heeft hierover de 
volgende vragen.

Vragen1

Vraag 1 Heeft het college deze problematiek in kaart en kunnen deze gedeeld worden met de raad?

Antwoord Het college is op de hoogte van dat bij MFC Doelum sprake is van jeugdoverlast. In reactie hierop is  
een (initieel) wekelijks overleg geïnitieerd waarbij gemeente, Renkum voor Elkaar, politie en Doelum
wekelijks de overlastmeldingen bespreken en naar aanleiding hiervan ieders rol en hieraan 
gerelateerde acties af te stemmen in een gezamenlijke aanpak. In de loop van het jaar nam de 
noodzaak voor wekelijks overleg af. Naar aanleiding hiervan is de frequentie bijgesteld. De overlast 
bij de Atlas en De Keijenberg is niet bekend bij de gemeente. Het is van belang dat er bij overlast 
melding wordt gemaakt van de overlast. 

Vraag 2 Zijn de jongerewerkers van Renkum voor Elkaar betrokken bij het aanpakken van deze overlast?
Zo ja hebben zij de jongeren in beeld om wie het gaat en zijn ze ermee in contact zodat de overlast 
verminderd?
Zo nee, Waarom niet en wat gaan zij doen om deze jongeren in beeld te krijgen?

Antwoord Renkum voor Elkaar (RvE) is één van de partners aan tafel bij de overleggen naar aanleiding van de 
overlast. Deze overleggen zijn met medewerkers van Doelum, gemeente 
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 (Colette Hendriks en incidenteel ook de BOA’s), RvE (de programmalijn Opgroeien, te weten de 
coördinator en een jongerenwerker), de wijkagenten en medewerkers van Doelum. 

Vanuit de overleggen is een werkwijze ontwikkeld op basis van een heldere rol- en taakverdeling om
overlast zo snel als mogelijk op te pakken en waar nodig ouders en buurt te betrekken. Daarnaast 
bleek uit gesprekken met de jongeren dat er behoefte was aan een plek waar jongeren kunnen 
chillen. Deze is naar aanleiding hiervan, als onderdeel van de gezamenlijke aanpak, gezocht en 
gevonden in de Albert Schweitzer.

Er liggen meerdere redenen ten grondslag aan de overlast bij Doelum:
- een onduidelijk beleid van Doelum werd gevoerd ten aanzien van wat is toegestaan
- gebrek aan pedagogische vaardigheden van het barpersoneel (bestaande uit vrijwilligers)
- een groep jongeren die opgroeit in kwetsbare omstandigheden, waar sprake is van steeds 

terugkerende problematiek van generatie op generatie
- er is lange tijd geen ‘chillplek’ voor de jongeren geweest
- incidenten werden niet altijd geregistreerd en/of er werd geen aangifte gedaan, waardoor er 

onvoldoende dossier lag voor sancties
-  geen goed (gedeeld) beeld van de namen van de jongeren, zowel de ‘aanstichters’ als ‘de 

meelopers’
- Een aantal jaren ‘verwaarlozing’ van het jongerenwerk door onvoldoende aansluitende 

aanpak vanuit Lumens

Vraag 3 Om de overlast aan te pakken, zijn meerdere oplossingen denkbaar: gebiedsverboden, extra 
surveillance Boa’s en wijkagenten en de inzet van cameratoezicht.
Hoe kijkt het college aan tegen dergelijke oplossingen? Welke argumenten kan het college geven 
om elk van de geschetste oplossingen, al dan niet te gaan inzetten om de overlast aan te pakken?

Antwoord

In de aanpak van de jeugdoverlast trekken politie, boa’s en jongerenwerkers samen op, ieder vanuit 
zijn eigen rol en met de eigen bevoegdheden. Interventies die ingezet worden gaan van goed 
contact hebben tot aanspreken en van waarschuwen tot het inzetten van een bestuurlijke 
maatregel.  Waar mogelijk wordt Halt ingezet. Politie, BOA’s en jongerenwerkers zijn regelmatig 
aanwezig en onderhouden via een groepsapp contact als er iets speelt.
Als het niet anders kan wordt een gebiedsverbod uitgegeven, maar de voorkeur geniet direct in 
gesprek te gaan met de jongeren en hun ouders

Vraag 4 Zijn er voor onze jongeren plekken waar ze bij elkaar kunnen komen om te chillen, ‘hangen’ zonder 
dat er overlast mee gepaard gaat?
Zo ja Welke plekken?
Zo nee, is het college bereid om te kijken waar we deze plekken kunnen creëren? 

Antwoord Sinds ruim een half jaar is de Albert Schweitzer geopend en vanaf dat moment bestaat de groep 
jongeren die hier naar toe komt uit zo’n 40 jongeren. Inmiddels komt een deel van de jongeren ook 
’s middags naar de inloop. De jongerenhangplek bij de Albrert Schweitzerschool is tijdelijk, maar we 
zijn met elkaar in gesprek over een lange termijn oplossing.

Vraag 5 De gemeente is medio 2020 voor het  jeugdwerk van Lumens (Dynamo) overgegaan naar Renkum 
voor Elkaar, omdat Lumens onvoldoende invulling kon geven aan het jeugdwerk in de gemeente 
Renkum. Kan het college aangeven óf en op welke manier het Renkum voor Elkaar wel lukt om deze 
invulling te geven aan het jongerenwerk? Zoals het signaleren en analyseren per dorp om een 
doelgericht aanbod van jeugd en jongerenwerk te realiseren?  

Antwoord Het contact met Renkum voor Elkaar / het jongerenwerk  en team veiligheid enorm verbeterd. De 
boa’s, jongerenwerkers en wijkagenten hebben onder andere via een appgroep contact met elkaar 
en wijzen elkaar bijvoorbeeld op locaties. 
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Renkum voor Elkaar heeft een analyse per dorp opgesteld die gericht is op de vraag wat per dorp 
structureel een goed aanbod is voor de jongeren. Hieruit resulteert onder andere dat de benodigde 
expertise van de jongerewerker per dorp verschilt. Er is regelmatig (bestuurlijk) overleg tussen 
gemeente en Renkum voor Elkaar wat er nodig is en waarop ingezet moet worden.  
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